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ПРЕГЛЕД НА ПЕЧАТА – 8 февруари 2010 г. 
 
 

Медия: ДНЕВНИК 

Заглавие:  Пускат парите по седем европрограми От трети опит България най-после ще получи 

положителни оценки за т.нар. съотвествие. Под въпрос са 200 млн. евро за транспорта 

 Монополисти доставчици по САПАРД препречиха пътя на нови 140 проекта Германски 

експерти започват от днес да оценяват техниката в мандри и предприятия 

 НОИ "продаде" стаж за близо 7 млн. лв. Интересът сред висшистите се засилва 

 България е готова да се включи в новия ракетен щит на САЩ Румъния обяви съгласието си 

да е част от проекта 

 Заменки с ефект на доминото Държавата ги е правила неумишлено 

 Българско обединение почти сигурно печели търга за "Тракия" "Трейс" и "СК 13 холдинг" 

изненадаха всички с тройно по-ниска цена 

 Повтарят посред зима 13 поръчки за поддръжка на пътища Най-честата причина за провал на 

търговете е липсата на "Гражданска отговорност" за пътностроителната техника 

 Експертите все още не са единни в прогнозите си за цените на имотите Някои виждат 

поскъпване с 10% през годината, други просто стабилизиране 

 Търсенето на мениджъри в България отново е в застой Изключение са фармацевтичният 

сектор и търговията с бързооборотните стоки 

 Иван Костов: Нова по-малка криза е по-вероятна, отколкото растеж Влизането на България в 

еврозоната е силният начин да бъдат спрени опитите на Русия и Турция да хазяйничат в 

нашата страна, казва лидерът на ДСБ 
 

Медия: СЕГА 

Заглавие:  Режисьор атакува зам.-министър за заплата в частна фирма Димитър Дерелиев от 

Министерство на културата се задължава да работи за "Ню Бояна Филм" срещу 7200 лева 

 Парламентът бламира кабинета за изсветляването на имотните сделки Забраната за плащане в 

брой пада по предложение на "Атака" 

 Заместници на Стефан Юруков се върнаха в управлението на горите Емил Димитров от ГЕРБ 

призова Станишев да покаже съдбата на Карадере 

 Хората са за вдигане на стажа вместо възрастта за пенсия Социалното министерство сондира 

нагласите на срещи из страната 

 За 3 години са закрити 8 дома за деца "В 80% от случаите успяваме да задържим бебето при 

майката, която иска да го остави", казва изпълнителният директор на Агенцията за социално 

подпомагане Ивайло Иванов 
 

Медия: СТАНДАРТ 

Заглавие:  Борисов лобира за гурбетчиите ни Борбата с контрабандата и тероризма - основна тема на 

разговорите с Гордън Браун 

 Лютеницата вкисна заради блокадата Превозвачите губят 20 млн. евро, нямат документи да 

докажат престоя 

 Държави от Европа пълнят хазната ни Парите от резерва не се инвестират в Гърция и САЩ 

 Имотите на светло в нета Проверяваме от офиса собственика на терени в Испания и Родопите 

и дали върху тях може да се строи 
 

Медия: МОНИТОР 

Заглавие:  Даваме 130 командоси на НАТО Военните лекари се местят при контингента в Кандахар 

 Глоби към КАТ режат данъчните облекчения на млади семейства Единствено лихвите по 

заема за апартамента се приспадат от дохода 

 Износът на вино се сви с 40% Усвоили сме едва 6 на сто от европарите за сектора 

 Иво Маринов: И Германия ще рекламира българския туризъм Националната информационна 

система ще гарантира 100% достоверност на обектите, казва зам.-министърът на икономиката 

http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2010/02/07/854210_puskat_parite_po_sedem_evroprogrami/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2010/02/07/854201_monopolisti_dostavchici_po_sapard_preprechiha_putia_na/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2010/02/07/854182_noi_prodade_staj_za_blizo_7_mln_lv/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2010/02/07/854197_bulgariia_e_gotova_da_se_vkljuchi_v_noviia_raketen/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/bulgaria/2010/02/07/854133_zamenki_s_efekt_na_dominoto/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/pazari/companii/2010/02/07/854144_bulgarsko_obedinenie_pochti_sigurno_pecheli_turga_za/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/pazari/2010/02/07/854101_povtariat_posred_zima_13_poruchki_za_poddrujka_na/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/pazari/imoti/2010/02/07/854103_ekspertite_vse_oshte_ne_sa_edinni_v_prognozite_si_za/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/dnevnikplus/2010/02/07/854104_turseneto_na_menidjuri_v_bulgariia_otnovo_e_v_zastoi/?ref=email_press
http://www.dnevnik.bg/intervju/2010/02/07/853985_ivan_kostov_nova_po-malka_kriza_e_po-veroiatna/?ref=email_press
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4996&sectionid=2&id=0000201
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4996&sectionid=16&id=0000101
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4996&sectionid=3&id=0000601
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4996&sectionid=2&id=0000501
http://www.segabg.com/online/new/articlenew.asp?issueid=4996&sectionid=5&id=0001401
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2010-02-08&article=312664
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2010-02-08&article=312657
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2010-02-08&article=312674
http://paper.standartnews.com/bg/article.php?d=2010-02-08&article=312681
http://www.monitor.bg/article?id=231779
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http://www.monitor.bg/article?id=231822
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Медия: 24 ЧАСА 

Заглавие:  Закуска за 72 лв.? Ако си един от властта Толкова е струвала тя на борда на правителствения 

самолет 

 600 000 фирми у нас са фантоми Само през миналата година са регистрирани 45 256 
 

Медия: КАПИТАЛ 

Заглавие:  Българският Близък изток Защо е крайно време за стратегия в отношенията с Турция 

 На два мандата от пълното мнозинство Конституционния съд може да касира изборите в 23 

секции в Турция. Ако това стане, ГЕРБ ще прибави един депутат, а ДПС ще загуби един 

 Тема за размисъл Туризмът също има какво да каже в дебата за генно-модифицираните храни 

 Смилянски боб от Китай Наблягането на българския произход на продукта става все по-

видимо в маркетинговите стратегии на фирмите 

 За тях е... Ирландската West Incorporated ще плати 22.5 млн. евро за Телефонната палата в 

София 
 

 

ЗА БСК: 
Медия: ТРУД – СТР.14 

Заглавие: Четирима гърци се правят на спартанци 
През 480 г. преди Христа 300 спартанци се възправят срещу хилядната персийска армия завоевателка 

и подвигът им остава навеки в историята. Днес вероятно и четиримата гръцки фермери, които крепят 

блокадата на ГКПП Кулата - Промахон с тракторите си, се изживяват като спартанци. Каквито не са. 

Освен това никой не иска от тях да загинат в сражение с ордите на Ксеркс при Термопилите. Но 

понеже се имат за спартанци, представете си с какъв божествено-героичен ореол са се закичили. Ни 

узо, ни уиски си поръчват, камо ли да заложат 100 евро в казиното на българо-гръцката граница, без 

да ги потупат по рамото. През 2010 г. след Христа шепа гърци открито се присмиват не само на 

собственото си правителство в Атина, но и на целия Европейски съюз, от чийто чучур пият до насита, 

та чак и препиват. Спартанците са имали кауза, съответно поробител, срещу когото са се борили. 

Днешните елини работят срещу собствената си държава. Надяваме се, едва ли смятат за врагове 

българските шофьори. Независимо че повече от 3 седмици те търпят терористичното им безобразие 

на една уж европейска граница. Сега нека видим къде бяха българските работодателски организации 

по време на блокадата. Като изключим една малко известна нова асоциация, не чухме гласа нито на 

БСК, нито на КРИБ, нито на БТПП. Камо ли да отидат на границата. Задоволиха се с декларации. 

Вероятно защото не им се занимава с някакви си четирима гръцки фермери... 

 

Медия: ДУМА – СТР.8 

Заглавие: Фатално изоставаме с европарите 
Оправдателният рефрен "тежко наследство" вече не може да служи като извинение на 

досегашните управници 

Много са въпросите, които си задават тези, които вече трета година опитват да се преборят с 

бюрократичната машина на процеса за оползотворяване на еврофондовете. Неслучайно носителят на 

годишната награда "Млад фермер" на фондация "Еврика" от с. Костиево, Пловдивско, не иска и да 

чуе повече за еврофондове, след като документите му веднъж са отхвърлени. 34-годишният фермер не 

е единственият обезнадежден потенциален бенефициент на евросредства. Повечето кандидати 

предпочитат изобщо да не подават документи, а да разчитат на собствени ресурси. Вместо да става 

точно обратното. За съжаление и капацитетът за управление ресурса на еврофондовете силно е 

отслабнал. Той вероятно ще продължи да отслабва, тъй като опитни експерти от управляващите 

органи се ориентират към напускане на държавната служба. Допълнителен мотив за подобни 

действия са последните зрелищни акции срещу чиновници, злоупотребявали със средства по 

САПАРД. Безспорно те трябва да бъдат отстранени и наказани, ако са виновни, но защо това да става 

с подобни пиар мерки!? Досегашният оправдателен рефрен "тежко наследство" вече не може да 

служи като извинение на досегашните управници. Защото изминаха шест месеца, през които лъсна 

бездействието им по оперативните програми. То е осезаемо, що се отнася до човешкия ресурс. Налице 

е необходимост от централизирано изготвяне на проекти за финансово слаби бенефициенти (общини 

и представители на малкия и средния бизнес) по примера на нашата южна съседка Гърция, в която е 

създадена държавна компания за изготвяне на проекти АНКО. В нея работят опитни финансисти, 

архитекти, инженери и юристи. Атина също е създала общинска компания за изготвяне на проекти 

АЕДА, която има филиал и в София. Ако и у нас не се създаде подобно дружество с държавна помощ, 

над 100 малки общини и повече от 100 хил. малки и средни фирми на практика ще останат без достъп 

до евросредства. Според някои работодателски организации (БСК) и експерти банките биха могли да 

играят по-активна роля в процеса на оползотворяване на еврофондовете, както е в други европейски 

страни. Банките са най-заинтересовани да правят обективна оценка, разполагат и с достатъчно 

http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=371684
http://www.24chasa.bg/Article.asp?ArticleId=371837
http://www.capital.bg/show.php?storyid=853619&ref=email_press
http://www.capital.bg/show.php?storyid=853627&ref=email_press
http://www.capital.bg/show.php?storyid=853548&ref=email_press
http://www.capital.bg/show.php?storyid=853322&ref=email_press
http://www.capital.bg/show.php?storyid=853647&ref=email_press
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квалифицирани експерти, които да преценят икономическата ефективност на предложението. Т.е. те 

могат а заменят успешно оценъчната комисия. Друг критерий, който те наблюдават, е оценката на 

икономическата ефективност на документацията. Дейност, която банките могат да правят по-добре и 

защото са по-заинтересовани. Те могат да играят и доста по-сериозна роля при подготовката на 

проекта, защото, ако той спечели, те ще го финансират. Според БСК дипломирани експерт-

счетоводители може да преглеждат примерно фактурите на бенефициентите. Всичко това е възможно 

по усмотрение на съответното междинно звено, ако се прецени, че няма достатъчен административен 

капацитет. Подобно решение трябва да се вземе бързо, тъй като загубата на време ще е фатална. С 

оглед осъществяването на тази позитивна идея на експертите от БСК, е необходимо да се пренапишат  

всички наредби по оперативните програми, както и да се одобрят отново от ЕК. В началото на 

четвъртата година след присъединяването ни към ЕС Еврокомисията ще реши скоро дали да допусне 

отново достъпа на България до 6,8 млрд. евро за изграждане на инфраструктура, икономическо 

сближаване и опазване на околната среда. Ще стане ясно и дали над 1 млрд. евро от това финансиране 

ще бъде временно спряно поради дефекти в управлението му. На 6 януари генералният директор на 

ГД "Разширяване" Дирк Анер в писмо до министър Симеон Дянков предупреди, че службите на ЕК 

може да разгледат прекъсване на финансиране за общо 1,027 млрд. евро. В писмото се посочва, че от 

момента на договаряне (23% от евросредствата у нас са договорени) до финалното разплащане има 

още твърде много рискове, които тепърва предстои да се преодолеят. Крайният резултат липсва, и то 

три години след членството ни в ЕС. Появява се и опасността, свързана с правилото N + 3, тъй като 

ако и т.г. няма някакъв решителен напредък, то по всички оперативни програми ще се загубят доста 

пари, които след изтичане на трите години "изгарят". Одиторите от ГД "Регионално развитие" на ЕК 

трябва да се произнесат по т.нар. доклади за оценка на съответствието по пет европрограми за 

финансова помощ за България. Тези доклади, които показват доколко администрацията и контролните 

ни органи са готови да управляват еврофондовете, бяха връщани два пъти - с констатации за 

недостатъчна по количество и качество администрация, и отново заради слабости в системата за 

контрол върху изразходването на парите. Говорителят в ЕК Абът подчерта, че между 2007 и 2009 г. 

ЕС е отпуснал 635 млн. евро като авансови плащания, т.е. близо 10 на сто от общата сума за политика 

на сближаване, предвидена за нас до 2013 г. За съжаление той прави и тъжната констатация: "Но за 3 

г. от 7-годишния програмен период (2007-2013) само 1% от финансирането е стигнало до 

получателите. Резултат, който не е достатъчен, за да има значително въздействие върху икономиката 

по време не криза." Доброжелателният подход на ЕК все още е налице: "Службите на комисията са 

абсолютно на разположение на българските власти да им помогнат да се справят със закъсненията. 

Сега топката е в полето на България." Най-лошо е положението по ОП "Околна среда". В писмото на 

г-н Анер се посочва, че тази програма е заплашена със спиране на финансирането от ЕК, ако не си 

реши проблемите в най-кратък срок. На 24.01 на пресконференция в МОСВ с участието на премиера 

бе заявено, че се очаква 15-20% от средствата от ЕС за България да не достигнат до българските 

бенефициенти. За това виновен, разбира се, е Станишев, който като магьосника от Оз е скрил писмата 

от ЕК от новия кабинет?! Очевидно е, че засега ГЕРБ не изпълнява основното си предизборно 

обещание относно връщането на доверието в България по отношение оползотворяването на 

еврофондовете. Дори десни икономисти и политици (вж. Васил Гарнизов, "Пак проблеми с 

еврофондовете", в. "Труд", 19.01.2010 г.) определят като "плачевно състоянието на този процес". На 

практика от 6 месеца той е в латентно състояние. Нови обяви по оперативните програми на ЕС почти 

не се публикуват, а оценката на досега подадените проекти върви мудно и тегаво. Отговорни 

представители на ЕК визират, че като цяло няма напредък, в някои случаи дори личи и допълнително 

забавяне. Премиерът Борисов с писмо до ЕК помоли за удължаване на срока по програма ИСПА, 

която от 10 г. се прилага у нас. По нея обаче досега не е завършен нито един проект. Проектите, 

строени по програма ИСПА, се разглеждат като рискови. В този случай ще трябва да се довършват с 

бюджетни средства и освен загубените пари ще се наложи да се връщат на ЕК и изразходваните 

досега. В писмото от Брюксел се посочва, че нашата страна не разполага с достатъчен  

"административен капацитет" за оползотворяване на европарите. Нямаме опитни, обучени и 

мотивирани хора, както и ясни и прозрачни правила и процедури за вземане на решения. Имаме 

недостатъчен контрол или одит на средствата от ЕС, който не може да оцени адекватно рисковете, 

както и проблемните проекти. Все още четири от петте звена, които управляват оперативни програми, 

са без титулярни ръководители. По този начин те са със съмнителен капацитет за поставяне на задачи, 

вземане на решения, контрол и представителство. Тези ОП се управляват от заместници, които в това 

им качество са или без достатъчно авторитет пред подчинените си държавни служители, или без 

достатъчно доверие от съответното политическо ръководство на ведомството. Някои от 

новоназначените са и без достатъчен опит в управлението на европейските пари. През есента на м.г. 

правителството на ГЕРБ спря плащанията по оперативните програми и започна нескончаеми 

проверки по досега подписани договори, които още не са завършили. То изпрати твърде късно (едва 

през декември) оценките за съответствие на звената и спря допълнителното заплащане на част от 

служителите. За по-малко от година се извърши трета смяна на директора на агенцията за одит на 

средствата от ЕС при МФ. Резултатите от досегашните одити са "забулени" в мистерия (ако има 

изобщо такива). Водещи одитори от тази агенция напуснаха и основаха частни компании по вътрешен 

одит, които вече работят с други, по-високи разценки. Документацията по проектите, независимо от 

вдигането на шум в медиите, за магистрала "Тракия" и завода за преработка на твърди битови 
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отпадъци в София не е изпратена официално в Брюксел На пръв поглед нещата за тях вървят 

сравнително добре, но не са довършени процедурите докрай и налице е само първата копка на завода 

край София. Може би най-проблемно е състоянието на ОП "Конкурентоспособност". По нея мнението 

и на служителите на ЕК от Брюксел е, че схемите не са добре фокусирани, т.е. това, което е обявено 

през 2007 г., не е актуално и не е наложително. Твърде много се бавят две важни схеми, с които ОП 

трябваше да стартира с цел да подпомогне бенефициентите в усилията им за усвояване на средствата 

по всички европейски схеми. Едната е за изграждането на консултантските мрежи. Твърде сериозен е 

проблемът с процеса на финансирането от ОП, дълги са сроковете за обработване на документите, за 

оценяване, за сключване на договори. Такива се сключват, но следва да се намерят собствени или 

заемни средства за реализиране на проекта и едва след това парите ще се възстановят. В условията на 

криза балансите и отчетите на фирмите не са позитивни и те не са особено атрактивни за кредитиране. 

С понижението на цените на имотите значително паднаха цените на обезпеченията, които се 

предлагат. Банките с голямо основание предявяват искания за допълнителни обезпечения за нови 

кредити, а такива все по-трудно се отпускат. Авансовите финансирания за много проекти по ОП са 

твърде малки, а в същото време гаранциите по тях са доста сериозни. Необходимо е едва ли не 

бенефициентът да има предварително средствата за тях, за да получите банковите гаранции. Заради 

проблема с финансирането има опасност голяма част от договорените проекти да не се изпълнят и да 

не се разплатят. Налице е чувствително забавяне на старта на схемата по програмата ДЖЕРЕМИ. 

Договорът за холдинговото дружество с капитал от 200 млн. лв. уж е подписан, но все още няма 

реализация. Програма ДЖЕРЕМИ следваше досега да подпомогне бенефициентите при осигуряване 

на финансиране за изпълнение на проекти по оперативните програми чрез механизмите на 

гаранционните и рисковите фондове, фондовете за микрогарантиране и т.н. Те отдавна трябваше да 

заработят, но уви, все нещо пречи... Засега българските бенефициенти нямат необходимите 

инструменти да подготвят своите проекти. Програма "Техническа помощ" не се използва достатъчно 

ефективно за повишаване на административния капацитет. Нито лев от средствата от нея, както и от 

другите оперативни програми, не се насочва и за повишаване подготвеността на самите 

бенефициенти. Не е достатъчно те да знаят само как да попълват апликационните форми, а как да 

превърнат идеята си в проект, който след това да управляват. За решаване проблемите с 

оползотворяване на еврофондовете е необходим диалог. Трябва по-често да се иска мнението на 

представителите на бенефициентите, на общините, на бизнеса. Само така могат да се предприемат 

конкретни, последователни и системни действия, а не както досега - на парче. 

 

Медия: КЛАСА – СТР.16 

Заглавие: Бизнесът настоява да получава одобрението до три месеца 
Компании чакат по две години, за да купят морално остаряло оборудване 

Фирмите са получили досега символично финансиране от ЕС. 

Идва време, когато ще се молим на фирмите да кандидатстват по европрограми. Това прогнозира 

председателят на БТПП Цветан Симеонов. В края на миналата седмица палатата събра представители 

на български компании, неправителствени организации, консултанти и експерти да обсъждат 

проблемното усвояването на европарите у нас. Според Симеонов половината време мина, а реалните 

пари от ЕС, влезли в нашата икономика, са нищожно малко. Истината е, че процесът на усвояване на 

евросредства в България е спрял. На пръсти могат да се изредят отворените процедури по програмите. 

А това е много жалко, особено в периода на кризата, коментира Петър Стоянов, председател на 

Българската асоциация на микропредприятията. Той припомни, че е бил обявен за еретик, когато е 

прогнозирал, че ще успеем да усвоим едва 20-22% от ресурса, определен за страната ни. Българските 

фирми все повече се демотивират да кандидатстват по европейските проекти, защото прекалено бавно 

идва реално финансиране. По ОП „Конкурентоспособност”, програмата с най-голямо значение за 

бизнеса, времето от кандидатстване до одобрение най-често е между една и две години. За този 

период коренно се променя пазарната картина. А оборудването, което фирмата трябва да купи накрая, 

е вече морално остаряло.  

Парите идват със закъснение  

Наблюдаваме бенефициенти, които се отказват да кандидатстват, коментира Ралица Райчева, юрист в 

„Елана инвестмънт“. Райчева обясни, че бенефициентите са задължени да представят спецификация 

на машините. Но с времето въпросните предварителни спецификации стават неразделна част от 

договора и се превръщат в задължителни. Когато дойде моментът за самото възлагане на поръчката, 

обикновено са минали 6 месеца, дори 1 година, машината е остаряла, в някои случаи дори е спряна от 

производство. Но получателят на финансирането няма право да купи друго оборудване за същите 

пари, щом са променени параметрите. Би трябвало предварително представените характеристики да 

бъдат минимални. Защо не е възможно със същите пари да вземеш по-добра машина със същото 

предназначение, недоумява юристката. Според нея сериозен е проблемът в Програмата за развитие на 

селските региони. Голямата част от проектите са подадени преди повече от една година, 

производителите са променили параметрите на оборудването и кандидатите сериозно се замислят 

дали да не оттеглят участието си. В много случаи и цената също е вече различна, защото офертите са 

актуални в рамките на 5 месеца.  В момента се спрени и общинските мерки – 321 и 322 по ПРСР. 

Общините, които са спечелили проекти, трябва да провеждат обществени поръчки. Длъжни са да 

представят правна документация, но няма срок, в който идва отговорът от фонд „Земеделие“. Има 
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правен вакуум: общини са изпратили проектна документация, имат готовност да възложат поръчката, 

но с месеци чакат отговори от фонда. През това време обаче изтичат сроковете по договора.  

Да има реални срокове 

Спешно трябва да се изгради една работеща схема за всички оперативни програми, които засягат не 

само бизнеса, но също общините и браншовите организации. Времето от кандидатстването до 

одобрението на проекта трябва да е заковано в рамките на три месеца, предлага Марияна Кукушева, 

председател на УС на Федерацията на хлебопроизводителите и сладкарите. По нейна информация 

много бенефициенти със спечелени проекти сега се готвят да плащат санкциите и да се отказват. Тя 

смята, че подобно развитие на нещата ще предизвика нова вълна от безработица след юни. Голяма 

трудност за фирмите е и 5-годишният мониторинг, който започва да тече след реализирането на 

проекта. „Разбирате ли колко страшно става? Възможно ли е, особено в условия на криза, пет години 

след приключване на проекта да успееш да запазваш работните места, дейността си, да увеличиш 

капитала. Това ще срути много от българските бенефициенти и причината няма да е само световната 

стагнация, но и вътрешната икономическа криза. В другите държави от ЕС мониторингът започва от 

момента на одобрението на проекта, припомня Марияна Кукушева. До края на март се очаква да 

излезе новата схема на ОП “Конкурентоспособност“. Сигурна съм, че ще кандидатстват само 

отпаднали при миналата покана фирми, нови няма да се осмелят, прогнозира Лучия Илиева, 

управител на „Лимасол консулт“, която от години разработва проекти с европейско финансиране. 

Според Илиева бизнесът изключително трудно се справя с условията. Тя даде за пример варненска 

фирма от електротехническия бранш, която е спечелила проект за производствени мощности за 

обработка на ламарина. Одобрението дошло след година и половина изчакване, но през това време 

Е.О.Н сменили елтаблата с пластмасови. Чиновниците не разрешили да се преработи проектът и от 

фирмата подписали декларация, че се отказват от идеята си и финансирането й. Тези хора са 

разочаровани и повече няма да опитват, категорична е Лучия Илиева. Един от начините да се 

преодолеят слабостите на администрацията, която работи с европроекти, е да се приложи същият 

критерий за оценка както към кредитните инспектори в банките – колко финансов ресурс е пласиран 

към фирмите и гражданите, смята Цветан Симеонов. Представителите на бизнеса се обединяват и 

около идеята, че отговорността за усвояването на еврофондовете трябва да се концентрира в много 

висок пост, например вицепремиер, който да се занимава единствено с тези проблеми. 

Вдигат авансовото финансиране на общините до 50%  

Общините, които имат одобрени проекти по мерки 321 „Основни услуги за населението и 

икономиката в селските райони” и 322 „Обновяване и развитие на населените места” по ПРСР, вече 

ще могат да получават 50% авансово. Това предвиждат изменения в наредбите за прилагането на 

двете общински мерки по програмата, които ще влязат в сила на 9 февруари, след публикуването им в 

Държавен вестник. Всички общини с одобрени инвестиции по ПРСР, които вече са поискали авансови 

плащания, могат в срок от 45 дни от публикуването на наредбите, да подадат в ДФ „Земеделие” молба 

за получаване на 50% от договорените средства. Старите разпоредби даваха възможност авансовото 

финансиране да е в рамките на 20%. 

 

Медия: ECON.BG 

Заглавие: КТ "Подкрепа": Чужди фирми отново ще атакуват пазара ни през лятото 

От синдиката не са съгласни с прогнозите на БСК, че до края на 2010 г. всеки пети българин ще 

остане без работа 

Има индикации, че още през пролетта и особено през лятото малки и средни европейски фирми ще 

прояват засилен интерес да стъпят на българския пазар. Това заяви председателят на КТ "Подкрепа" - 

Варна Васил Василев. Информацията, с която разполага синдикатът е, че се очаква раздвижване на 

трудовия пазар, независимо от песимистичните прогнози. От Българската стопанска камара излязоха 

със становище, че се очаква до края на 2010 г. безработицата в страната да достигне 20%, т.е. всеки 

пети българин да остане без работа. Очакванията на БСК се основават на данните за 

нерегистрираните трайно безработни (като само т.нар. обезкуражени лица по наблюденията на НСИ 

за 3-тото тримесечие на м.г. надхвърлят 170 000 души), на нарастващия обратен поток на трудова 

миграция към страната и неотчетените като брой огромен контингент нерегистрирани безработни, 

невключени в състава на обезкуражените лица. 

От КТ "Подкрепа" подчертават, че България в следващите месеци ще бъде особено атрактивна за 

развитие на бизнес. Основните мотиви за това са намалената осигурителна тежест на работодателите, 

от една страна, и ниската цена на труда, от друга. За сравнение Васил Василев посочи, че ако на 

европейския трудов пазар работната ръка в момента се търгува средно за около 1500 евро на месец, в 

България трудещите се са готови да бъдат наети за скромните 250 евро. 

От синдиката не подценяват и данните, предоставени от БСК, като подчертават, че представителите 

на трудещите се винаги са длъжни да бъдат в крак с това, което изнасят като информация 

работодателските организации. 

На сайта на "Подкрепа" - Варна са публикувани резултатите от среща между БСК и представители на 

опозицията, целяща набелязване на спешни мерки за борба с кризата. По време на дискусията в 

столицата са възприети предложенията за създаване на публичен регистър на задълженията на 

държавата и общините към бизнеса по ДДС, обществени поръчки и др., недопускане на отбиви при 

разплащане на държавни задължения, включително спрямо фирми, които имат задължения към 
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бюджета и ДОО, като се отчитат разликите в дължимите лихви. 

Сред предложенията, които са получили одобрение, е и необходимостта от премахване на всички 

противоречия в подзаконовата нормативна уредба, блокиращи усвояването на фондовете на ЕС, пише 

в. "Черно море". 
 

 


